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Acta de la sessió ordinària del Ple  
  
Núm. de la sessió: 14 
Data: 30 de desembre de 2013 
Horari: de 20.00-  23.50  hores 
Lloc: Sala Ple  
  
Hi assisteixen: 
  

Llista d’assistents 

FORS GARCIA, ESTANISLAU – alcalde 
VINYES VILA, RAMON – tinent d'alcalde  
QUINTERO ARAGON, MARIA BELEN - tinent d'alcalde 
FONTBONA ARBOS, SANTIAGO - tinent d'alcalde 
ESTRADA OCAÑA, LORENA - tinent d'alcalde  
ACERO CHERTA, ALEJANDRO - tinent d'alcalde 
PASCUAL RODRIGUEZ, ROMAN – regidor  - excusa la seva assistència 
MIR JULIÀ, SUSANNA – regidora 
REAL IGLESIAS, SORAYA - regidora 
LLODRA NOGUERAS, JUAN MIGUEL – regidor – excusa la seva assistència  
ALMANSA ARAGON, JUAN JOSE - regidor 
ILLESCAS SÁNCHEZ, MARIA ISABEL - regidora 
BALLIU TENAS, MARIA ASSUMPCIÓ - regidora 
ROIG CASAS, ISABEL - regidora 
LOPEZ NAVARRO, JOSEP ANTONI - regidor 
MORENO NOGUÉ, ANNABEL - regidora 
CALDEIRA BACARDIT, DAVID - regidor  
CATALINA VICTORY MOLNÉ – secretària   
  

  
1.- Aprovar acta sessió anterior de data 20 de novembre de 2013.- Es deixa sobre la 
taula. 
  
2.- Aprovar el Pressupost General i la plantilla orgànica de l’Ajuntament d’Arenys 
de Mar per a l’any 2014.-  
 
El tinent d’alcalde Sr. Vinyes presenta el Pressupost de 2014 per un import de 16.758.501,54 € 
que compren el de la pròpia Corporació i el de la Ràdio, mitjançant un power point, explica 
l'evolució dels ingressos des de l'any 2010. I compara les diferències de la despesa entre l'any 2013 
i la previsió pel 2014. A grans trets manifesta les aportacions que es duran a terme amb els 
ingressos i les despeses previstes per l'any 2014 i diferents modificacions que incorpora el 
pressupost. Aspectes que de manera suscrita es relaciona a continuació i consta en deguda 
forma i contingut en l'expedient administratiu.  
 
Ingressos.- 
  
Impostos: 
  
Plusvàlues. 525.000  igual que l’any. 
Impost Vehicles. 805.000 igual a l’any passat. 
Impost sobre activitats econòmiques 185.000 per a 197.000 de l’any 2013. 
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ICIO 
  
Experimenta una disminució del 59% sobre les previsions de drets a reconèixer durant 
l’exercici 2013. La situació del sector immobiliari fa que es mantinguin les estimacions a la 
baixa.  
  
Taxes i preus públics 
  
Aquest capítol ha augmentat lleugerament les seves previsions, s’han pressupostat 4.133.544,05 
€ respecte a les previsions inicials de l'exercici 2013 (4.044.933,08 €). 
 
La taxa de l’Escola de Música, s’adequa als nous preus aprovats amb majors reduccions per 
“packs”. 135.000 (2014) i 140.100 (2013).  
La taxa de clavegueram resta congelada. 365.000 (2014) i 369.000 (2014)  
Preu públic per estades a la Residència Geriàtrica: es preveu un import de   680.000 €, inferior 
als 690.490,35 € liquidats al 2012, ja que les previsions inicials d’ocupació no s’estant assolint.  
Sancions de trànsit: La previsió de 2014 de 344.000 € xifra similar als drets reconeguts fins a 
octubre de 2013 (345.608€ ). L’any anterior 290.000.  
Convenis ecovidrio i ecoembes i valorització energètica...: són els ingressos que es preveuen 
obtenir amb el nou sistema de recollida d’escombraries que s’implantarà durant l’exercici 
2014.  
 
Passius financers 
 
En el capítol 9 s’ha pressupostat l’ import de 1.029.934,60 euros corresponents a operacions 
de crèdit que cal concertar en l’exercici del 2014 per finançar part de les inversions previstes 
en el pressupost. 
El % d’endeutament és del 50,90% i si es calcula en base al DRN de 2013 és de 51,93% 
La càrrega financera és del 8,17% i després de les operacions de crèdit serà del 8,98% lluny del 
25%.  
 
Transferències corrents 
 
Subvencions Generalitat: 284.021.24 (Pressupost 2013 de 424.776,77€. DR al 2012 de 
456.656,23€). Cap import per Escola de Música ni Escola bressol llevat el pendent del 2013. 
Participació tributs de l’estat. Augmenta un 1%. 2.825.000,00€. 
 
Subvencions. Només pressupostades les habituals per l’import del 2013 llevat el programa 
d'urgència social de la Diputació de Barcelona. 118.246,40€. 
 
 
Despeses  
 
Personal 
 
Aquest Capítol experimenta un increment de 6.600.197,43 euros a 6.648.026,91 és a dir, un 
0,72%. En aquest increment s’ha de tenir en compte:  
 
S’ha previst la despesa relativa als Plans d’ocupació atorgats per la Generalitat.  
Tal i com disposa el projecte de llei de pressupostos generals de l’Estat per a 2014, les 
previsions del capítol 1 de l’estat de despeses del pressupost han estat calculades sense 
increment de les retribucions respecte de les vigents a 31 de desembre de 2013.  
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Béns corrents 
 
Aquest Capítol experimenta un petit increment de 6.814.965,32 euros a 6.874.708,76 euros, el 
que suposa un 0,88 %. Aquest augment s’explica per la revisió dels preus dels contractes 
vigents, i sobretot per l’ increment que experimenten les aplicacions de reparacions, 
manteniment i conservació. La política però ha estat la de congelació de la despesa.  
 
Despeses financeres  
 
Aquestes despeses disminueixen de 390.109,16  euros a 234.646,15 euros com a conseqüència 
que a l’exercici 2014 no s’hauran de pagar els interessos de demora de la sentència dictada pel 
TSJC de 27 d’octubre de 2010.  
 
Transferències corrents 
 
Les transferències corrents s’incrementen de 586.595,00 euros a 681.282,30(16,14%). Aquest 
increment s’explica per la major dotació a l’EPE Ràdio Arenys per l’encomana de realització de 
dinamització cultural i també entre d’altres per l’augment del capítol 4 de l’àrea de serveis 
socials.  
 
Regidories  
 
S’ha creat una nova classificació orgànica “61 Festes”, on s’inclouen tots els actes de la 
regidoria de cultura només relatius a la celebració d’aquests  esdeveniments. També el 
manteniment de parcs i jardins, ha anat a l’àrea de  medi ambient (orgànica 51), enlloc de l’àrea 
de brigada i serveis (orgànica 50).  
 
S’ha centralitzat també en la regidoria de medi ambient tota la despesa relativa a les platges, 
incloent-hi la vigilància, que a l’exercici 2013 estava  pressupostada a l’àrea de sanitat.  
 
Com a cloenda manifesta que la llei de racionalitat i sostenibilitat local com a criteri estableix 
els principis d'estabilitat pressupostaria, el principi de sostenibilitat financer i el control i 
pagament de la despesa sense morositat. Tot això manifesta que ens obliga a fer una reflexió 
sobre els serveis que d'acord amb la normativa no són competències pròpies ni serveis mínims 
a prestar per l'Ajuntament i que avui per avui tenen dèficit pressupostari i que són: 
 
Serveis 
 
Escola de Música: 
Aportació mitjançant taxes 136.000 € 
Aportació Generalitat 0 € 
Despeses 229.200,00 
Dèficit 92.700 € 
 
Escola Bressol 
Preu públic 250.000 € 
Aportació Generalitat 65.520 € 
Despeses 440.000 € 
Dèficit 124.480 € 
 
Geriàtric  
Preu públic 680.000  
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Despeses 883.607,64 € 
Dèficit 203.697,64 
 
Ràdio Arenys  
Dèficit 230.000 € 
 
A continuació el tinent d’alcalde Sr. Vinyes dóna compte de la següent proposta d’acord: 
  
Vista la documentació de l’expedient del Pressupost General de l’Ajuntament d’Arenys de Mar 
per a l’any 2014. 
  
El pressupost general ha estat format pel president i està integrat pel pressupost de la pròpia 
entitat i per les previsions de despeses i ingressos de l’entitat pública empresarial Ràdio 
Arenys. 
  
Atès que d’acord amb el que preveu l’article 165 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL), el 
Pressupost de l’Ajuntament d’Arenys de Mar conté la previsió de l’Estat d’Ingressos i de 
Despeses de l’exercici 2014. 
  
Atès que la documentació inclosa a l’expedient del Pressupost és la prevista a l’article 166 
TRLRHL, que estableix el contingut dels Pressupostos dels ens Locals. 
  
Atès que l’expedient inclou una millorada redacció de les Bases d’Execució del Pressupost, que 
han d’acompanyar el Pressupost General, de conformitat amb l’article 165.1 TRLRHL, essent el 
seu contingut l’establert al Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el 
Capítol I del Títol VI de la Llei reguladora de les Hisendes Locals en matèria de Pressupostos. 
  
Atès que el Ple de la Corporació és l’òrgan competent per a l’aprovació del Pressupost, segons 
allò que disposen els articles 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del 
Règim Local i l’article 168.4 del TRHL. 
  
Vist l’article 6.1 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i 
Sostenibilitat Financera, que estableix que la comptabilitat de les Administracions Públiques i 
demés subjectes compresos en l’àmbit d’aplicació d’aquesta Llei, així com el Pressupost i 
liquidacions, hauran de tenir informació suficient i adequada que permetrà verificar la seva 
situació financera, el compliment dels objectius d’estabilitat pressupostària i de sostenibilitat 
financera. 
  
Vist l’article 15 de l’ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, que desenvolupa les obligacions de 
subministrament d’informació previstes en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat 
Pressupostària i Sostenibilitat Financera, que estableix l’obligació de les Corporacions Locals de 
remetre abans del 31 de gener de cada any: 
  
1.-Els pressupostos aprovats i els estats financers inicials de tots els subjectes i entitats 
compresos en l’àmbit d’aplicació d’aquesta Ordre, de les inversions previstes a realitzar a 
l’exercici i en els tres següents, amb la seva corresponent proposta de finançament i els estats 
de previsió de moviment i situació del deute.  
2.- La informació que permeti relacionar el saldo resultant dels ingressos i despeses del 
pressupost amb la capacitat o necessitat de finançament, calculada conforme a les normes del 
Sistema Europeu de Comptes.  
3.- L’informe de la Intervenció al compliment de l’objectiu d’estabilitat, de la regla de despesa i 
del límit de l’endeutament. 
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4.- La informació relativa a personal recollida als apartats 1 i 2 de l’ article 7.  
  
Vista la plantilla de personal i els annexos de personal funcional i laboral d’aquest Ajuntament 
que es proposa per a l’any 2014, així com l’informe jurídic emès al respecte.  
  
Vist l’informe d’Intervenció. 
  
Vist l’informe d’Intervenció relatiu al compliment de l’objectiu d’estabilitat pressupostària, de la 
regla de despesa i del límit d’endeutament. 
  
  
Vista la plantilla de personal que es proposa per a l’any 2014, així com l’informe jurídic emès al 
respecte.  
  
  
És per tot això que es proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS: 
  
 PRIMER.- Aprovar inicialment el Pressupost General de l’Ajuntament d’Arenys de Mar per a 
l’any 2014 per un import consolidat de 16.758.501,54 €, i en el qual s’integren els pressupostos 
de la pròpia entitat per import de 16.716.811,54 euros i les previsions de despeses i ingressos 
de l’EPE Ràdio Arenys per import de 324.650,00 d’acord amb la documentació annexa , i 
integrat per la següent documentació: 
  
Pressupost de l’Ajuntament d’Arenys de Mar  
Estats de Previsió de despeses i ingressos de l’Entitat Pública Empresarial Ràdio Arenys.  
Bases d’Execució del Pressupost  
Documentació Complementària:  
Memòria explicativa del contingut del pressupost i de les principals modificacions en relació 
amb el pressupost del 2013  
Annex de Personal.  
Annex d’Inversions  
Informe econòmic-financer  
Liquidació del pressupost de l’exercici anterior i avançament de l’exercici corrent.  
Annexos:  
Programa Anual d’actuació, inversions i finançament de l’Entitat Pública Empresarial Ràdio 
Arenys.  
Estat de consolidació del pressupost de l’Ajuntament amb el de l’Entitat Pública Empresarial 
Ràdio Arenys.  
Estat de previsió de moviments i situació del deute.  
Documentació relativa a la verificació de la situació financera, compliment d’objectius 
d’estabilitat pressupostària i de sostenibilitat financera (Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, 
d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat financera).  
  
SEGON.- Aprovar inicialment les Bases d’Execució del pressupost general. 
  
TERCER.- Aprovar la plantilla de personal de l’Ajuntament d’Arenys de Mar, per a l’any 2014 
d’acord amb el document annex  que s’adjunta. 
  
QUART - Publicar el present acord al BOP per al tràmit d’informació pública durant el 
termini de 15 dies hàbils d’acord amb allò que disposa l’article 169 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes 
Locals, entenent-se el Pressupost General de l’Ajuntament per a l’exercici 2014 definitivament 
aprovat en el supòsit de no produir-se reclamacions en el termini esmentat. 
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La regidora Sra. Moreno en representació del grup municipal d’ERC manifesta literalment el 
que segueix: Plantilla: Aquest any com a novetat en aquest Ajuntament es porta a aprovació 
conjuntament la plantilla i la relació de llocs de treball i els pressupostos i no entenem el 
perquè, ja que es tracta de dos instruments completament diferents. Per aquest motiu, el 
nostre argumentari el dividirem en dos, ja que és així com creiem que s'havia d'haver portat a 
aprovació. 
 
En quant a la plantilla és el 3r any que aquest govern porta a aprovació una plantilla i el 3r que 
volen aprovar una plantilla completament injusta que no farà més que disgustar a tot el 
personal de la casa, qui ja està prou maltractat coma conseqüència de les retallades que 
pateixen (a cap altra lloc d'Espanya se'ls retalla el sou) i també com a conseqüència de les 
promeses incomplertes una vegada més per aquest govern municipal. 
 
L'abril del 2011 es va aprovar una valoració de llocs de treball. Valoració que en aquell 
moment no es podia dur a terme. Estem d'acord, però el que porta fent aquest govern des de 
fa tres anys és augmentar els sous als treballadors de la casa que més cobren en lloc de mirar 
pels que tenen un sou inferior i unes condicions més precàries per intentar fer polítiques 
socialment més justes. 
 
S'apugen sous a treballadors i a d'altres amb la mateixa categoria se'ls deixa igual, no es dota 
pressupostàriament en el retén de la brigada, retén que el regidor de la Brigada va presentar 
tard i malament però anunciant-lo a bombo i plateret. Ara ja no hi ha retén però no sabem 
perquè.  
 
Hi haurà 40.000 € per gastar-se en productivitats, és a dir en premiar als treballadors que el 
regidor de torn cregui que més s'ho mereixen i als altres no, 40.000 € en premis i 
gratificacions per a funcionaris que ja van comprometre's a fer bé la seva feina amb el seu 
nomenament. Cal recordar que l'Ajuntament no és una empresa privada, l'Ajuntament l formen 
part servidors públics al servei del ciutadà i aquest 40.000 € podrien ser utilitzats per 
contractar una o dues persones més el que beneficiaria al poble però també hi haurien dos 
aturats menys. 
 
S'augmenten les hores del nou cap de la brigada, però es relega a l'encarregat tot i sabent que 
feia una gran feina a la brigada. 
 
Posats as portar a terme discriminacions positives, ferm-ho de manera justa; apugem el sou a 
qui més ho necessita. 
 
Un any més aquesta plantilla no s'ha negociat, ni tan sols s'ha parlat amb el Comitè i això és un 
error. No oblidem que l'Ajuntament tot ell, hauria de ser un equip format per treballadors i 
polítics ja que tots estem al mateix vaixell. 
 
En quant al geriàtric, ens hem perdut, no sabem quantes modificacions de l'organització porten 
en aquest mandat. L'any 2012 amb el vot en contra d'ERC es va aprovar modificar la jornada a 
40 hores setmanals, segons el govern sense cap cost per l'Ajuntament i estan les treballadores 
d'acord? Ara, un any després, es torna a disminuir l'horari a 37,5 hores. No entenem res. 
Quadraran els horaris aquesta vegada?  
 
Pressupostos: El govern ens presenta una pressupostos austers i continguts. Amb una inversió 
de més o menys 1 milió d'€. el govern s'ha reunit una sola vegada per parlar de pressupostos: 
el 26 de novembre. Va ser una reunió curta amb el regidor d'Hisenda on ens van dir que no 
podrien concretar més perquè el govern de dotze encara no s'havia posat d'acord. Ens va 
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emplaçar pel següent 4 de desembre, però aquesta reunió no es va fer mai fins a la Comissió 
d'Hisenda de dilluns passat. Quan ens presentem unes inversions que sota el nostre punt de 
vista són totalment irreals. Però comencem pel que hi de bo: ens alegrem que finalment 
s'urbanitzin el carrer de la Font i el carrer de la Perera tot i que no ens hagin explicat com ho 
faran. 
 
Sobre la reta, hi ha dos inversions que són de moment, a data d'avui fictícies perquè no saben 
si l'Ajuntament rebrà les subvencions necessàries per dur-les a terme: 
 
Rial del Bareu. Recordem que aquesta subvenció dels Fons FEDER es va presentar fora de 
termini pel que òbviament s'ha perdut. Eren 300.000 €. el govern ens diu que la Generalitat els 
compensaria d'alguna manera però no sabem com ho justificaran, si està inclòs dins dels 
pressupostos 2014 de la Generalitat als que el PP i C's han presentat un recurs davant el 
Consell de Garanties Estatuàries i que per tant de moment s'ha hagut de prorrogar els del 
2012. tampoc sabem si aquesta “compensació” per haver perdut el FEDER implicarà una 
pèrdua d'una altre inversió per part de la Generalitat a Arenys..... Preguntes fetes a la Comissió 
que no van obtenir cap resposta. 
A més sobre aquesta inversió de cobertura del rial del Bareu, tant necessària no hi ha ni tan 
sols un projecte ..... No sabem ni com es farà.... tot plegat poc seriós i rigorós. 
 
Urbanització de les lloses de la Riera. ERC s'alegraria si aquest projecte veu la llum. Doncs és 
la continuïtat del projecte que portàvem al nostre programa electoral però una vegada més 
està finançant en gran mesura per un PUOSC de la Generalitat que no sabem si es publicarà i 
si ens l'atorgaran. Ni tan sols sabem si es presentarà dins el termini. 
 
Una cosa que realment ens preocupa és la manca d'inversió, ni tan sols 1 € per urbanitzar la 
part de la Riera que quedarà coberta entre l'Arxiprest Rigau i Santa Clara i que aquest grup 
municipal ja va advertir a la reunió de pressupostos. Tindrem un espai norme, on ni tan sols 
podrem posar-hi un banc. 
 
Quedarà una llosa de formigó, com a mínim fins al 2015 si aquest govern se li acut posar-ho als 
pressupostos de l'any vinent. 
 
En el Ple de pressupostos de l'any passat hi havia una partida per dur a terme el viver 
d'empreses a la 3a planta del Xifré, executant així una subvenció del fons FEDER per realitzar-
ho. No s'ha fet. Però no només no s'ha fet el 2013 sinó que tampoc es farà el 2014 perquè no 
s'ha inclòs al pressupost. I la pròrroga per executar aquest FEDER aconseguit acaba el 2014. 
pel que perdrem una altre any aquesta tan important subvenció de 400.000 € que es perdrà. 
Encara la setmana passada un membre del govern va afirmar que al Xifré es faria el viver 
d'empreses i immediatament el va corregir un altre dient que s'hi faria un hotel, ja no un 
alberg, sinó un hotel.  
 
Ja hem dit a l'apartat de plantilla que no hi ha un partida pel tan necessari retén de la brigada. 
 
I de la Llei de Barris? No es farà cap inversió. 
 
Sobre les despeses: hi ha vàries coses que ens inquieten: 
 
1.- Es deixa de fer el contracte d'obra i servei de dos professionals adscrits a medi ambient que 
treballem amb gran rigor i professionalitat i que fa tres anys que treballen a Arenys pel control 
de la recollida selectiva i es contracta una empresa externa per fer el control d'una altre 
empresa que serà a qui se li adjudiqui el contracte de la recollida selectiva. No ho poden fer 
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aquelles dues persones que ens costaven un ínfima part del que costarà aquesta empresa? Això 
és una despesa absurda per l'Ajuntament de 48.000 €. 
 
2.- Poda dels arbres. Sempre ho havia fet la Brigada. Perquè ho farà una empesa externa? 
45.000 € 
 
Protocol d'alcaldia 14.000 €. Aquest any no hi ha puntaires ni any Espriu, en què o justificaran? 
 
Al mercat, un any més no s'hi pensa fer res? On està l'empenta que tant reclamava el regidor 
Acero en l'anterior mandat? Era el seu tema estrella! Sr. Acero que porta tres anys de regidor 
de Govern? Que ha fet vostè al Mercat Municipal. 
 
Projecte Pesca turisme 12.000 €. L'any 2013 ens hem gastat 15.000 € per un vídeo i una sala 
decorada amb unes xarxes de pesca i que està tancada. Seriosament, si els diners fossin seus 
se'ls gastarien en això. 
 
Publicitat Ajuntament 55.000 €. 
 
Un any més els demanem que es replantegin més l'estructura de Govern on cobren amb 
dedicacions, l'alcalde, 4 regidors i 4 eventuals. Són 12 a l'equip de govern i l'alcalde va 
prometre l'any 2011 que si algú entrava al seu govern en minoria renunciaria a les dedicacions 
dels seus regidors i del coordinador. Encara no poden fer. Els queda 1 any i mig demandat i les 
arques municipals els ho agrairan.  
 
Per tot l'exposat, per considerar que la plantilla és totalment injusta, que la major part de les 
inversions són irreals i perquè no compartim alguns despeses que considerem totalment 
prescindibles, però sobretot perquè ERC hagués fet uns pressupostos reals i socialment més 
justos, ERC votarà en contra.  
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta literalment el 
que segueix: La CUP, respecte al punt que es porta a votació, ens hagués agradat poder votar-
lo per separat –primer la plantilla i després el pressupost- i poder votar sí dues vegades: sí a la 
plantilla orgànica i sí al pressupost general. Malauradament, aquest no serà el cas. Tot seguit 
farem una sèrie d’aportacions que dividirem en dos blocs: el primer sobre la plantilla orgànica i 
el segon sobre el pressupost general. 
  
Sobre la plantilla orgànica, el primer que qüestionem és que les modificacions concretes de 
l’actual relació de llocs de treball no és generalitzada. A uns sí i a altres no. No és la manera de 
treballar de la CUP el fet de crear greuges comparatius entre els treballadors de la funció 
pública, que poden ser fàcilment interpretades com a favoritismes. Qualsevol proposta de 
millora de l’estatus ha de ser negociada a partir d’uns paràmetres que no puguin dependre 
d’informes personals o de si un té o no té padrins. I això costa d’entendre en una època en 
què a tot el funcionariat públic se li retalla el sou i les pagues extraordinàries. Entenem que fer-
ho d’aquesta manera és obrir la caixa dels trons i que en la situació actual de crisi econòmica, 
serà difícil de tancar. 
  
I un altre aspecte que sobta és que un treballador per fer la feina ben feta –com si es pogués 
contemplar una altra opció!- doncs pugui tenir un complement de productivitat. Si fos així, que 
la CUP no contemplem, això voldria dir que també hi haurà mesures per qui faci la feina 
malament? Costa d’entendre, més d’explicar i encara més de defensar davant dels vilatans 
d’Arenys que qui treballa a la funció pública tingui un plus per fer la feina ben feta. 
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L’equip de govern ens dirà que a cop de decret, el govern espanyol impedeix l’augment de la 
massa salarial. Dit d’una altra manera: no es pot contractar ningú més ni es pot fer una nova 
valoració dels llocs de treball ja existents. I això, que és veritat, no pot ser una excusa per no 
revisar les tasques que fa cada treballador o treballadora i clarificar si realment estan o no fent 
allò que els pertoca per la categoria que tenen assignada. Així, i amb la informació de què 
disposem, quasi un 90% de les persones que treballen a l’Ajuntament, amb la valoració de llocs 
de treball se’ls pujaria la categoria i el sou. 
  
Per tant, i recollint la proposta de l’intercomitè de treballadors, com que no es pot assumir 
legalment una valoració de llocs de treball, el que ells proposen, i la CUP compartim i 
traslladem, és repartir els diners assignats a la productivitat, més de 39.000 euros, doncs 
repartir-los entre tota la plantilla. I, a banda de generalitzar la productivitat, també seria 
important que aquesta estigués regulada mitjançant un reglament. Així, ens estalviaríem 
episodis poc clars d’assignació de productivitats a unes poques persones concretes via decret 
d’alcaldia. 
 
I finalment, un dels interlocutors de la negociació sempre ha de ser l’intercomitè de 
treballadors, el qual se l’ha informat de la proposta, però en cap cas s’hi ha negociat res. Altre 
cop es tanquen portes en fals i qui realment fa anar l’engranatge d’aquest ajuntament, els seus 
treballadors, no se’ls ha tingut en compte. Per negociar amb els treballadors no calen 
propostes de voluntat sinó tècniques i amb fonament. I no ha estat així. Per tant, amb aquestes 
condicions no podem donar suport a aquesta proposta de plantilla orgànica. 
 
Sobre el segon bloc, el del pressupost general, desgranarem 10 aspectes que pensem que cal 
millorar. 
 
1. El primer són els 250.000 euros que costen les retribucions i indemnitzacions dels membres 
dels òrgans de govern. Pensem que no és una bona mesura, i menys exemplar, atès com està 
anant el món actualment; un context on els vilatans estan patint les conseqüències de la mala 
gestió dels dirigents polítics i econòmics. Amb xifres com les d’aquest concepte del pressupost, 
els esforços i sacrificis que demanem als ciutadans queden deslegitimats i, a més, no deixem 
d’alimentar la desafecció de la ciutadania vers la política i els polítics i donem ales a les mesures 
antidemocràtiques imposades pel govern espanyol que per reduir costos volen reduir un 30% 
la representació dels consistoris; i tampoc entenem, en termes polítics, el fet que a l’equip de 
govern hi hagi dedicacions exclusives, entre aquestes la de l’alcalde i, paral·lelament, hi hagi la 
figura d’un coordinador general i càrrec de confiança que tingui, també, la jornada sencera. Són 
dos sous per la mateixa feina. 
  
2. Un altre aspecte que no compartim, lligat al pressupost, és el procés participatiu per fer la 
carta als reis a l’Ajuntament. El títol el compartim; la manera de fer-lo, sens dubte, no. Segueix 
la tònica que ens té acostumats aquest govern i que fa les coses per cobrir l’expedient, però 
que no va més enllà. Així, un procés participatiu hauria de començar al gener de l’any corrent i 
anar-lo treballant al llarg de tot l’any. És cert, per escriure una carta als reis de l’Ajuntament no 
cal un any. Però per fer un pressupost a partir del debat entre els arenyencs, sí. I això és el que 
hem comentat la CUP, entre molts altres aspectes, en la roda de converses que hem tingut 
amb diferents col·lectius de la vila així com en l’assemblea oberta de pressupostos que vam fer. 
En aquestes trobades hem explicat el pressupost, hem explicat com ho gestionaria la CUP i 
hem rebut aportacions que avui traslladem. Aquesta és la participació que hauria de formar 
part de la gimnàstica democràtica del dret a decidir diàriament dels arenyencs i les 
arenyenques. De cara al 2015, sempre es diu que mai és tard per millorar, doncs de cara al 
pressupost pel 2015 cal obrir aquest procés participatiu. I no perquè sí sinó perquè cal 
reforçar allò que millora la cohesió social, garantir els serveis bàsics i assegurar una gestió 
compartida de tot allò que ens afecta com a vila. Cal avançar cap a fórmules de participació, 
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decisió i coresponsabilització dels arenyencs i arenyenques. Vénen temps molt durs i és 
important assegurar que aquelles decisions que es prenguin, com que poden ser doloroses, 
siguin consensuades amb tots els afectats que som, al capdavall, el poble d’Arenys. I no ens 
inventem res de nou. Hi ha molts pobles, viles i ciutats del país que això ja es fa, amb uns 
resultats de participació i millora de la cohesió social molt més gran. 
  
3. I un altre aspecte que caldria millorar i que en aquest pressupost no s’ha corregit és 
l’enorme quantitat d’euros, en concret 516.347, que suposa el consum elèctric dels edificis 
municipals. Entenem que els edificis municipals tenen un consum lligat a les seves necessitats. 
No en dubtem i no en qüestionem l’ús. Qüestionem, però, que tot aquest cost prové de l’ús 
d’energia bruta que prové de les grans empreses del sector amb seu a Espanya i, per tant, 
lliures d’impostos al nostre país. La CUP proposem tres actuacions en aquest sentit i que 
tenen unes conseqüències clares a nivell mediambiental i també per les arques municipals. 
Aquestes són:  
  
a) fer una auditoria energètica dels equipaments municipals. I per fer-la només cal utilitzar el 
recurs que té el Consell Comarcal del Maresme. 
  
b) treballar amb empreses que assegurin que generen energia neta provinent de fonts 
energètiques no contaminants. La CUP ja n’hem parlat en altres plens de la cooperativa 
catalana Som Energia, que ja subministra energia a diferents ajuntaments. El cost econòmic és 
el mateix que amb una empresa contaminant, però ecològicament molt millorat. 
  
c) participar al projecte Euronet 50/50 per als centres educatius per reduir el consum 
energètic i que repercuteix directament en la factura, atès que es subvenciona un 50%. 
  
d) apostar progressivament per anar instal·lant generadors d’energia alternativa als edificis 
municipals. Amb això aconseguiríem a mitjà termini una autonomia energètica que, 
directament, podria esdevenir un estalvi econòmic important del pressupost. La proposta i 
l’informe de viabilitat del projecte la podria fer la pròpia cooperativa energètica que, en aquest 
cas, sí té seu als Països Catalans. 
  
4. Un altre motiu que ha condicionat el sentit del nostre vot és el fet que suposa per a les 
arques municipals la neteja de platges. El que costa i el resultat de la neteja de platges pensem 
que no només cal explicar-lo sinó que també cal denunciar. Ens costa 139.000 euros el fet de 
netejar les platges per deixar-les planxades com un llençol. Qüestionem el mètode pel que 
suposa d’agressiu per l’entorn, però també el qüestionem perquè no assoleix l’objectiu. Es 
neteja la platja allà on ningú s’hi posa i ja està neta, perquè ens entenguem la banda més 
planera, i en canvi, allà on estirem la tovallola, la banda inclinada a tocar del pet d’ona, aquest 
espai no hi passa la màquina i no es neteja. Doncs bé, allò que a ulls de qualsevol contribuent 
és una butxaca foradada ens costa els 139.000 euros esmentats. La proposta de la CUP, que 
també ens agrada anar a la platja i trobar-la neta, passa per racionalitzar el servei i contractar 
personal per netejar i informar als usuaris sobre la necessitat de no embrutar la platja. I, durant 
l’hivern, fer accions lúdiques, de neteja i de foment de l’espai com a zona d’esbarjo per poder 
mantenir aquest espai públic net. 
  
5. I lligat amb la neteja, però a un altre nivell, és el cost del servei de neteja, bàsicament dels 
edificis municipals. I no és que no els vulguem nets; no, no. No és això. El que volem és que es 
redueixi el cost pel mateix servei, o fins i tot per millorar-lo. I com? Doncs municipalitzant el 
servei que, en la seva major part, està externalitzat. Pensem que un servei assumit pel propi 
ajuntament suposa un estalvi econòmic, la possibilitat de la contractació de personal arenyenc i 
també, i igual d’important, la millora de les condicions laborals dels i les treballadores. 
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Municipalitzant la totalitat de la gestió de la neteja aconseguiríem reduir els més de 434.000 
euros que suposa actualment la neteja dels edificis municipals. 
 
I ara que parlem d’externalitzacions, a la comissió informativa prèvia al ple vam assabentar-nos 
que s’ha externalitzat un altre servei, que fins ara feia la brigada municipal; estem parlant de fer 
la poda de l’arbrat que ens costarà 45.000 euros. I aquí també hi podem afegir els 155.000 
euros del servei de cuina dels geriàtric, que ja es va externalitzar a la passada legislatura. En 
resum: tant el servei de neteja, de poda o de cuina del geriàtric podrien ben bé ser 
municipalitzats, gestionats per aturats de la vila i que evitarien la facturació de l’IVA i, per tant, 
a banda d’una millora del servei i de les condicions laborals dels treballadors, seria també un 
bon estalvi econòmic. 
 
6.Tampoc no acabem d’entendre que ara que cal filar prim a l’hora de prioritzar en què es 
dediquen els diners del pressupost, doncs encara haguem de llogar edificis per a usos 
municipals i que ens costen 8.800 euros, quan en tenim que no s’estan utilitzant, o que s’estan 
infrautilitzant. Entenem que el que caldria és treure’n profit i, en última instància, si resulta que 
no hi ha cap necessitat de fer-ne cap ús, cosa que dubtem, proposem que aquests es destinin a 
usos de prospecció i promoció econòmica per acollir emprenedors locals amb lloguers socials. 
Si més no, així en trauríem molt més profit que tenir-los buits i, a més, haver de llogar-ne de 
privats. 
  
7.També volem remarcar que en aquest període a les portes d’una crisi de calat tant profund 
com la que estem vivint, cal estar emetents per no patir regressions en aspectes de protecció 
mediambiental, com bé vam poder veure en l’enretirada del servei de recollida selectiva porta 
a porta a tot el municipi. I com ja hem anat dient en els diferents debats sobre la recollida 
d’escombraries, els motius per defensar el porta a porta són ecològics, però també econòmics. 
Portar a cremar a la incineradora la fracció de rebuig ens costarà aquest 2014 348.000 euros, 
que ens podríem estalvia, o si més no reduir amb el model porta a porta. 
  
8.I també caldrà tenir els ulls ben oberts en aspectes de territori. Hem hagut de patir una crisi 
per veure com s’aturava la seva destrucció. I és ara, doncs, una oportunitat per replantejar les 
relacions productives sobre aquest; en aquesta proposta de pressupost no hi queda reflectit i 
la CUP pensem que és important elaborar un banc de terres des de l’Ajuntament. Això és, 
inventariar tots els terrenys que havien estat horts i que ara estan abandonats o en procés 
d’abandonament, i que l’Ajuntament mediï amb els propietaris i faciliti, mitjançant crèdits tous, 
que nous pagesos en puguin fer ús. La proposta aporta millores laborals, mediambientals i 
comercials per la vila. I lligada amb aquesta, pensem que caldria fer discriminacions positives, 
acompanyades de crèdits, si fos el cas, per potenciar la pesca tradicional. De tothom és sabut 
que any rere any el sector pesquer arenyenc, un dels que més llocs de treball té, està més 
tocat: el combustible per moure els vaixells és molt car i les captures cada cop són menors. 
Des de la CUP pensem que si volem llarga vida per aquest sector, cal replantejar el mètode i, 
també, inicialment un cop de mà de l’Ajuntament.  
 
I en el mateix sentit de protegir el territori, pensem que si cal invertir en la compra de 
patrimoni, caldria, de la mà de la Diputació, estudiar la compra de l’espai de la Torre dels 
Encantats. En aquest espai hi ha quatre elements, com a mínim, a protegir: la torre, el poblat 
ibèric, els búnquers i el paisatge.  
 
9. El 2013 ha estat un any més dur per la majoria dels arenyencs, i el 2014 i els que vindran res 
fa pensar que no ho siguin. És per això que seran anys on l’Ajuntament haurà d’invertir en les 
persones. D’això la CUP en diem fer polítiques econòmiques del segle XXI. Pensem que ja ha 
passat a la història les grans inversions urbanístiques; fa 15 anys semblava que un poble no era 
res si no tenia un pavelló i un polígon industrial. Ara, tot això ja s’ha acabat. Ara el que cal és 
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fer polítiques al costat de les persones; accions a favor dels aturats i tots els arenyencs en risc 
d’exclusió social: cal garantir alimentació i sostre per tots els arenyencs; cal assegurar-nos que 
cap nen o nena queda desatès fora de l’àmbit escolar per manca de recursos: aquí parlem de 
suports a l’estudi; beques per participar en extraescolars i activitats esportives, etc. Això és el 
que s’anomena un Pla Educatiu d’entorn, un projecte subvencionat a mitges entre la 
Generalitat i el propi Ajuntament; i també que la sanitat pública sigui gratuïta i accessible per 
tothom; així com també que l’Ajuntament assumeixi el cost de les places reservades per a 
privats i que siguin per a ús públic al geriàtric municipal; o que les persones aturades i els seus 
familiars menors puguin accedir gratuïtament, o a preus reduïts, als espectacles programats al 
Teatre Principal; o que l’Ajuntament faciliti la constitució de cooperatives per a obres 
concretes, atès que en el capítol d’inversions hi ha actuacions sobre una sèrie de carrers de la 
vila. 
 
Això són, com hem dit, polítiques al costat dels arenyencs. I evidentment, cal fer molta 
prospecció. Cal trucar portes, cal anar a veure qui ho necessita. No n’hi ha prou, no és 
suficient només atendre a qui va a Serveis socials. Ni és suficient l’ajuda econòmica que reben 
entitats de la vila que fan un cop de mà a qui ho necessita. Cal recordar que totes aquelles 
persones que s’adrecen a Càrites, Caputxins, Creu Roja o bé al Maricel, si no hi fossin 
aquestes entitats i tothom anés als Serveis Socials, doncs el sistema es bloquejaria. Per tant, 
invertim-hi més, en les entitats, però també a Serveis socials. 
  
10. I finalment, no ens podem estar de dir que aquest pressupost, com la resta dels que l’han 
precedit, vénen molt condicionats per la situació d’espoli fiscal i, conseqüentment de no 
sobirania, a la qual estem submesos els Països Catalans. Cal recordar que la crisi és la que és, 
però que no és la mateixa a tot arreu. Això és: mentre als Països Catalans hi ha un 26% d’atur, 
més de 900.000 persones sense feina, i cada català deixa de percebre 3000 euros per any que 
se’n van fora del país, al País Basc només hi ha un 16,% d’atur i una gestió pròpia dels recursos 
econòmics. Les coses, com s’acostuma a dir, cauen pel seu propi pes. Necessitem, doncs, la 
sobirania fiscal i política, la independència. La necessitem per poder acabar fent un pressupost 
real i no lligat de peus i mans.  
 
Per tot l’exposat i per responsabilitat, el sentit del vot de la CUP serà desfavorable a 
l’aprovació del pressupost general i a la plantilla orgànica. 
  
La regidora Sra. Roig en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment el que 
segueix: Des del grup municipal d'Iniciativa no compartim el criteri que s'hagi englobat en un 
sol punt l'aprovació del pressupost general 2014, i el de la plantilla orgànica de l'Ajuntament 
d'Arenys de Mar per a l'any 2014, perquè creiem que la proposta que avui ens presenten conté 
també modificacions a la relació dels llocs de treball per a l'any 2014, i entenem que caldria fer-
ho de manera separada. 
 
Per aquest motiu, hem proposat a la Junta de Portaveus que s'ha celebrat aquesta tarda, que es 
fes d'aquesta manera, en dos punts independents com es venia fent fins al moment en aquesta 
casa, però no ha estat acceptada la nostra sol·licitud, i tot i no compartint el criteri aplicat, 
entenent però que és del tot legal fer-ho d'aquesta manera,  però en un intent de ser més 
entenedors en el debat, nosaltres desglossarem la nostra intervenció en dos apartats si més no 
perquè sigui una exposició més ordenada. 
 
Iniciarem la nostra intervenció parlant de la plantilla. Se'ns diu que aprovem només la plantilla 
orgànica, però al nostre entendre els informes de Recursos Humans avalen que s'està fent 
també una modificació de la Relació dels llocs de treball. De fet, no hi ha un informe específic 
d'intervenció al respecte, que suposem que hagués estat negatiu, però si que hi ha per part 
seva, esment a la memòria global del pressupost que cito textualment "a l'annex de personal es 
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relacionen llocs de treball, però no és dóna l'oportuna correlació amb els crèdits inclosos al Capítol I de 
despeses, doncs hi ha llocs de treball que malgrat estar a la plantilla, no s'ha pressupostat, 
concretament una plaça d'Oficial 2a auxiliar inspector de territori". També l'informe d'intervenció 
conclou que "no es dona compliment al Decret Legislatiu pertinent, pel qual s'aprova el règim de 
retribucions dels funcionaris de l'administració local" 
 
Rebutgem de ple, els criteris amb que es vol aplicar el complements de productivitat que es 
proposen. Creiem que el govern està fent una política arbitrària, poc transparent i que es 
regeix pel principi de la discriminació, fet que generarà un clima laboral més enrarit encara si 
cal, pel que fa a la gestió dels Recursos Humans. 
 
Creiem que la dinàmica proposada és injusta, que es tracta de criteris amb un alt 
component de subjectivitat, i que no han estat consensuats en cap mesa negociadora i que 
poden donar peu a situacions estranyes. 
 
Pensem que les pautes que han de regir els criteris pel aplicar la productivitat, han de ser el 
més objectives possibles, i que s'han de tractar amb el màxim de transparència. Sabem que el 
Comitè de Personal d'aquest Ajuntament ha reclamat a aquest govern que s'assegués a 
negociar per acordar criteris clars en l'assignació de complements de productivitat a 
funcionaris i treballadors laborals municipals, i que no ha estat d'aquesta manera. 
 
A ICV entenem que per tal que siguin efectius, els criteris de productivitat del personal de 
l'Ajuntament d'Arenys de Mar, han de ser objecte del màxim consens, evitant al màxim la 
precipitació, la subjectivitat i la unilateralitat en la presa de decisions. Si volem parlar 
d'eficiència, la productivitat no pot ser un reconeixement puntual sinó que ha de ser un 
objectiu estratègic de l’organització. 
 
El consens és necessari, no només per evitar els recels de la resta de personal, sinó també per 
aconseguir la complicitat del personal municipal i aquest fet atorgaria als nous criteris de 
productivitat, a més d’una major credibilitat, també una major projecció en el temps amb el 
sotmetiment,com és lògic, a un procés d’avaluació contínua per objectius, en tant que 
instrument dinàmic d’intervenció en matèria de recursos humans. 
 
Quan a les modificacions concretes proposades per a l'any 2014, val a dir que no hem tingut la 
feina fàcil.... ni els informes, ni les memòries ni els quadres annexes, han facilitat la nostra tasca 
que s'ha convertit en un autèntic exercici per intentar desxifrar els enigmes que els documents 
no expliciten en cap moment. Creiem que no és de rebut que els informes relatius a les 
polítiques de personal i de recursos humans d'un ajuntament sigui tant poc clars i tan poc 
definits. 
 
Pel que fa als funcionaris, la quantia proposada ascendeix a un total dels 27.000 euros. A 
Serveis Generals, s'assignen complements de productivitat a l'administrativa de nòmines, com 
també gratificacions i productivitat a algunes persones que realitzen les tasques d'administratiu 
i d'auxiliar però no al conjunt. 
 
També en el cas dels treballadors d'Hisenda, hi ha partida de productivitat i gratificacions per 
algunes persones del cos d'administratius o d'auxiliars. 
En els casos en què s'aplica es quantifica en atenció a canvi nivell de complement de destinació.  
 
A Promoció Econòmica, governació i salut pública, també es preveu una partida similar de 
productivitat i gratificacions per algun grup de treballadors auxiliars i administratius. 
A la Brigada es dota com a 40 hores al Cap de la Brigada i se li assigna un factor 
productivitat de dedicació. I amb sorpresa, veiem com encara el lloc de treball 
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d'encarregat de la brigada, s'ha assignat promovent-lo a Recursos Humans sense que s'hagi 
solucionat aquesta qüestió organitzativa, i la persona que realment en fa les tasques figuri com 
a tal a la plantilla. 
 
La partida de productivitat de la Policia, si bè disminueix respecte al pressupost anterior, té 
també una assignació important 
 
En el cas dels laborals, la quantia prevista ascendeix al entorn del 13 mil euros 
Es dota de productivitat als treballadors del Servei d'Informàtica, al conserge notificador de 
l'Ajuntament,a l'auxiliar de Salut Pública, a un oficial 2a adscrit als Serveis Econòmics. Al 
Geriàtric la productivitat es divideix entorn als 7.200 euros entre personal temporal i personal 
fixe. 
 
En total ens movem entorn als 40 mil euros que afecten a la situació d'alguns 
treballadors però no al conjunt dels treballadors. 
 
Aquestes pujades son injustes per a la resta de plantilla que fa anys que esperen una valoració 
dels llocs de treball que va ser aprovada al mes d'abril de 2011, i que mai no arriba. Els 
treballadors al llarg d'aquest període també han vist com el nou govern va encarregar un nou 
organigrama i valoració, i que també ha quedat en suspens la seva aplicació. 
 
Creiem que és una discriminació que crea un greuge comparatiu en el si d'un col·lectiu com és 
el dels treballadors de l'Ajuntament sigui funcionaris o laborals, que ja està prou tocat en els 
moments que vivim de retallades salarials i laborals al sector de l'administració pública. 
 
Volem deixar ben clar, ens els casos concrets esmentats, que no posem en dubte les seves 
atribucions ni funcions, com tampoc el seu nivell de responsabilitat: es més en tots els casos 
valorem altament la seva feina, però en tot cas ho considerem un greuge molt gros si 
considerem la congelada valoració de llocs de treball per a tothom, amb el coneixements que 
tenen els treballadores i treballadors d'aquest ajuntament que per les circumstàncies que ens 
troben, aquesta no es posa en marxa. Però la situació de contenció ha de ser igual per a tot el 
col·lectiu. 
 
Probablement la nostra proposta hagués estat la d'aprofitar aquests recursos existents sense 
augmentar la massa salarial d'haver-ne fet un repartiment proporcional pactat amb el Comitè 
començant pels sous més baixos, i aplicant fórmules objectives consensuades. 
 
Seguim preocupats pel col·lectiu de la brigada, perquè encara no s'ha materialitzat la tan 
promesa i pactada servei de guàrdies i retén al llarg de tot l'any, com també pel col·lectiu de la 
Residència Geriàtrica, que tot i disposar d'un complement de productivitat, van quedar 
precaritzats amb la reorganització que se'ls va fer el juny de 2012, i que segueixen reclamant la 
necessitat d'equiparar retributivament amb horaris i categoria al personal laboral de 
l'Ajuntament, així com un complement de nocturnitat i adaptació d'horari que tampoc els 
arriba 
 
Hi ha tot un volum així mateix de treballadors, sobretot adscrits a l'Àrea de Serveis Personals, 
com també de Territori, Serveis Generals o que ni se'n parla no se'n sap res... 
 
Finalment, des d'ICV lamentem l'actitud presa pel govern, tant en la seva falta de 
capacitat negociadora com amb la seva manera de conduir organitzativament la jornada de 
treball dels treballadors, d'aquest ajuntament que retorna a les 37 hores i mitja,  tot i estar 
signada i aprovada pels representants màxims polítics i tècnics, i pel comitè de treballadors, i 
tot i que s'estava amotllant a les 35 hores amb el component de formació laboral 
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Lamentem una vegada més que es faci marxa enrere dels pactes que havien signat amb els 
treballadors, com és el cas del retén de la brigada, o la jornada laboral,  i que per tot un seguit 
de despropòsits i de mala gestió, no s'han acomplert ni en forma ni en el temps. 
 
Per cert, que si no anem errats, encara no s'ha fet la comunicació a la plantilla ni per circular ni 
per decret de l'anulació de la jornada de 35 hores de treball. 
Creiem que pel bé general d'Arenys de Mar, però també per la salut d'aquest Ajuntament, i per 
la situació dels conjunt dels treballadors, cal reprendre la línia de negociar serenament, i 
arribar a acords que es compleixin. El diàleg és del del tot imprescindible ara i sempre, però 
sobretot quan es trenquen negociacions i quan es vol imposar unilateralment sense 
objectivitat. 
 
Pensem que els càrrecs electes hi estem de pas, i que cada quatre anys hi som, o no hi som, 
entrem o en sortim... però que són els treballadors de la Casa Gran els que fan que funcionin 
les coses i tiren endavant els temes de cada dia o els projectes a mitjà o llarg termini. 
 
Entenem que hi ha molt poca predisposició per part del Govern a fer possible la 
participació dels representants dels treballadors en un tema tant important com és 
l'aprovació de la plantilla. 
 
La regidora Sra. Balliu en representació del grup municipal d'ICV manifesta literalment el que 
segueix: Un any més, i casi bé el darrer dia de l’any, ens toca debatre un dels punts més 
importants del calendari polític, l’aprovació dels pressupostos municipals per l’any vinent. 
 
El pressupost és l’eina que  permet preveure i planificar els recursos  i les despeses municipals. 
El pressupost contempla els ingressos i les despeses que gestiona l ‘ajuntament i  que s’han 
d’equilibrar amb l’objectiu de  mantenir els serveis que es donen als nostres vilatans.  
Sabem , i en som conscients, que temps en que els ingressos cauen i que les despeses creixen, 
aconseguir  l’equilibri és difícil.  És tracta d’una feina complicada, que hauria d’haver estat més 
planificada en el temps  per poder consensuar amb els grups que formen part del consistori,  i 
 que  s’hauria de portar a aprovació durant la primera quinzena d’octubre.  Un any més la 
feina, les reunions i la informació s’ha deixat per darrera hora.  
Tot i saber que no ens necessiten per aprovar el pressupost, hem volgut seguir treballant, 
mirar endavant, i fer sentir la nostra veu per responsabilitat, amb la nostra assistència a les 
dues reunions de treball que hem mantingut amb el regidor d’Hisenda Ramon Vinyes, fent-li 
arribar les nostres aportacions, les nostres reflexions, com també l’alternativa de com 
retallaríem nosaltres en despeses que no ens semblen prioritàries.  
  
Val a dir que algunes s’han pres en consideració, mentre que n’hi ha d’altres que no s’han 
tingut en compte.  
  
Com venim defensant fa molt temps, considerem que la prioritat pressupostària de qualsevol 
administració en aquests moments, ha de ser la de fer front a la crisi, augmentant la despesa 
social per pal·liar el seu impacte a les classes populars i augmentar les polítiques per crear 
ocupació.  
  
Per exemple, el grup d’Iniciativa havia fet especial accent, en que calia augmentar molt la 
partida dedicada a polítiques socials, que trobem insuficient en el pressupost presentat.  
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La partida de suport i emergències socials només s'incrementa 14.0000 euros respecte a la de 
l'any passat, fins arribar a la xifra de 75.000 euros. Nosaltres havíem proposat que 
s’incrementés fins a 100.000.  
Cal dir que en aquesta partida s’hi ha d’incloure bosses destinades a les famílies desnonades, a 
les que no poden fer front a les obligacions tributàries, a les que estan patint la pobresa 
energètica i no poden pagar els subministraments energètics, intentant arribar al màxim 
nombre de llars. Vam proposar també que s’hi poguessin incloure  ajuts directes d’ajuda a 
famílies per la compra de llibres i/o material escolar, per a les sortides escolars obligatòries, o 
per a beques de matrícules universitàries com estan fent molts d’altres ajuntaments.  
  
Pensem que la partida es pot quedar curta, si volem ser efectius i eficients a l’hora d’arribar a 
una part molt significativa de la nostra vil que ho està passant molt malament.  
  
Pensem que és bo que tal com vàrem suggerir s’hagi canviat el nom en aquesta partida que 
abans s’anomenava d’atencions benèfiques i assistencials per la de suport a les famílies Benestar 
Social i Família.  
  
També vam demanar un augment significatiu a la partida de beques de menjador, a la qual 
només s’hi ha sumat 11.000 euros respecte al 2013, quan ha pujat molt la demanda, i quan 
arribin ja sabem que no seran efectives al 100%, ni retroactives amb l’inici del curs escolar. En 
aquests moments, hi ha certes entitats i persones, com també empreses de menjadors, que 
estan fent-se càrrec d’aquest concepte fins que no arribin d’una manera definitiva el seu 
atorgament a través del Consell Comarcal del Maresme.  
  
Baixa la partida destinada a l'assistència domiciliària en 5.000 euros, quan nosaltres també 
creiem que era important d’augmentar-la per fer front a les contingències que també han sortit 
després de retallar la llei de dependència. 
  
 Tampoc hem pogut veure apostes clares per fomentar l'ocupació. ICV considera prioritari que 
el pressupost de qualsevol administració en aquests moments augmenti la despesa social i 
augmenti la inversió municipal dirigida a reactivar l’economia i a la creació d’ocupació. Creiem 
que caldria  augmentar  un programa municipal de l’ocupació que no depengui  exclusivament 
de les transferències de la Generalitat o dels plans d’ocupació. S’ha de donar més suport a les 
petites i mitjanes empreses i als autònoms, no cal deixar-ho tot en mans de l’Administració ni 
de grans empreses, que malgrat creen llocs de treball, afecten negativament al comerç local. 
 
Ens congratulem també que s’hagi tingut en compte alguns suggeriments que el grup d'ICV va 
proposar al govern com assignar més diners a les subvencions per a les entitats del tercer 
sector que fan assistència directa com és ara Càritas, Creu Roja, Maricel Caritat Sant Vicenç 
de Paul, o crear-ne una de nova pel Convent dels Caputxins. Amb tot, no s’ha aconseguit 
suport directe a d’altres entitats  que treballen a favor  de persones amb risc d’exclusió social. 
En aquest cas, nosaltres havíem fet la proposta d’obrir una línia de subvencions a entitats 
socials segons projectes baremats objectivament com les que es donen des de Cultura, 
Cooperació o Esports.  
 
Celebrem també que el pressupost, a la Regidoria d’Educació hagi previst el finançament que 
cal per part de l’Ajuntament per fer front a les rebaixes del Departament d’Educació de la 
Generalitat en les aportacions als serveis d’Escola Municipal de Música i d’Escola Bressol 
Municipal, i que al menys aquest curs escolar, les famílies no s’hi vegin afectades.  
 
Si desglossem el pressupost, cada regidoria té partides que ens costen molt d’entendre com les 
dedicades a estudis i treballs tècnics, que han anat en augment no només en el cas d’urbanisme, 
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sinó també a d’altres regidories com Administració General o la d’Igualtat de gènere, entre 
d’altres.  
Creiem que hi ha noves partides que al nostre entendre son injustificables com una partida de 
60 mil euros destinada a contractar una empresa externa que faci el control i seguiment de la 
selectiva, quan s'acomiaden per exemple als educadors ambientals que teníem i n'hi ha que 
segueixen sent molt altes en els temps que corren com les destinades a formació, estudis i 
treballs tècnics, defensa jurídica....i més quan l’ajuntament disposa de funcionaris  qualificats que 
poden assumir-los. Fa pensar , i molt, que en el tema de la recollida de residus no anem bé, 
com ja va manifestant reiteradament aquest grup municipal, i més des de la retirada de l’acord 
aconseguit per fer-la efectiva, ara ja fa dos anys i que segueix portant cua. O partides de més 
de 40.000 euros per treballs –com el pla  director de podes.- que pensem  encobreixen  
l’externalització de tasques que majoritàriament efectuava la Brigada.  
També les partides dedicades a la comunicació i difusió d’activitats creixent, amb dotacions 
pròpies a moltes regidories. Creiem que en aquest sentit, calia haver fer una opció més 
creativa d’aprofitar els recursos existents i no dispersar el pressupost d’aquesta manera, que a 
vegades marca la tendència a que cada regidoria acabi tirant per lliure perdent el model 
identitari comunicatiu comú d’ajuntament.  
Tampoc veiem clar com s'ha vehiculat el tema de festes, que se separa de la regidoria de 
Cultura. Es crea una nova Regidoria, que es desvincula de la Cultura, amb un pressupost de 
155.200 però alhora es reparteixen les activitats de Festes entre Cultura (entorn als 50.000 
euros), Infància i Joventut i l’EPE Ràdio Arenys. La qual cosa la veiem poc clara 
organitzativament. No veiem clar, com ja hem manifestar en el seu moment que l'EPE de Ràdio 
Arenys, que ja  disposa d’una transferència pròpia, rebi i gestioni  més de 40 mil euros en 
concepte d’organització de festes de joventut, per unes tasques que no lo son específiques ni 
competència d’una ràdio municipal.  En tot cas, la regidoria d’Infància i Joventut es a qui li toca 
fer equilibris amb aquest pressupost per portar-la endavant. En aquest cas hi trobem una falta 
de transparència i de poca eficàcia en gestionar els recursos des de les regidories que en tenen 
competència.  
  
Hi ha d'altres propostes que vam fer i que s’han desestimat, com el d'incloure un pla de 
mobilitat que aglutini els camins escolars, carril bici, transport públic i accessibilitat d'una 
manera conjunta, o un pla d'estalvi energètic als edificis municipals, quan per contra pugen les 
partides destinades a pagar-ne la llum, el gas, o les comunicacions telefòniques.  
Pel que fa a inversions, son poc clares i definides. No se sap si hi haurà a inversió al Bareu, no 
es preveu cap partida per d'urbanització de la cobertura del tram de la Riera que falta entre 
Arxipreste Rigau i Santa Clara, hi ha una partida d'inversió destinada a la Deixalleria 
mancomunada amb Sant Iscle i Arenys de Munt, que segon teníem entès no ens havia de costar 
ni cinc. 
  
Valorem la inversió proposada en carrers (els que encara queden de sorra, o al carrer de la 
Font o d'en Riera per exemple...), o la destinada a la instal·lació elèctrica de l'Escola Maragall, i 
que recolzem malgrat els informes d’intervenció son negatius en aquest sentit, però no 
entenem per exemple que es projectin inversions tant grosses al Edifici Xifré quan encara el 
Govern no té clar quin és el destí que ha de tenir aquest equipament. 
  
Trobem a faltar en aquest pressupost, més partides i inversions dirigides a les persones, a la 
cohesió social, partides i inversions destinades a les diferents  entitats que gestionen clubs, 
associacions, que son les que  mouen, amb els seus escassos recursos – i cada vegada més 
retallats- als diferents serveis, educatiu, socials , esportius als nostres vilatans  i que 
considerem que es mereixen un tracte diferent. Cada vegada més son aquestes entitats les que 
en moltes ocasions substitueixin a l’administració i ofereixen més serveis amb els pocs 
recursos que els hi arriben. Les partides dedicades als tècnics i personal de la regidoria 
d’esports són més gran que  la suma dels recursos amb que es subvenciona als clubs esportius.  
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Com hem avançat a l’inici nosaltres ens haguéssim decantat per fer una votació per al tema 
plantilla i una votació per al tema pressupost. A la plantilla l’opció seria la de votar en contra i a 
la del pressupost, ens havíem plantejat de poder fer una abstenció perquè tot i tenir certes 
discrepàncies també havíem considerat i valorat les propostes que vam aportar i se’ns han 
tingut en compte. Sigui com sigui, i al anar tot junt en un únic punt, el nostre vot haurà de ser 
el contrari a l’aprovació d’aquest punt.   
   
El regidor Sr. Acero en representació del grup Bloc Municipal manifesta literalment el que 
segueix: Llegint la intervenció del nostre Grup Municipal al Ple de desembre de 2012 referida 
als Pressupostos i comparant-ho amb la situació d’un any després, observem canvis molt 
significatius en l’àrea de Promoció Econòmica que val la pena remarcar, així com també 
aspectes importants pel nostre Grup que malauradament no han canviat. 
  
Dèiem l’any passat que el 85% del pressupost 2013 de Promoció Econòmica anava destinat al 
manteniment i rehabilitació dels edificis municipals: Xifré i Mercat Municipal, un 10% al 
personal i només un 5% a accions de dinamització i promoció econòmica pròpiament, segons 
els nostres càlculs uns 7.000 €. 
  
Gràcies a la subvenció obtinguda del Maresme Marítim hem pogut dur a terme la posada en 
marxa del projecte del turisme pesquer; amb recursos propis no hauria estat possible. 
  
Aquesta limitació pressupostaria extrema ha dificultat poder desplegar les accions de formació 
que el nostre Grup i el personal de PE considerem necessàries per ajudar a les persones en 
atur a la nostre població. Malgrat això, s’han fet sessions formatives realitzades pel propi 
personal del Xifré per millorar l’eficàcia curricular dels usuaris del Club de la Feina, altres per a 
perfeccionar la recerca de treball per les xarxes digitals i un curs d’autocupació realitzat per 
dues persones externes, que ha finalitzat fa unes setmanes i ara es complementarà amb una 
tutoria personalitzada per part del personal de PE. 
  
Les conclusions del procés participatiu endegat pel Govern ha posat de manifest també la 
demanda social per potenciar la formació efectiva de les persones en atur i tot plegat s’ha 
recollit en el Pressupost pel 2014. Hem passat dels 7.000 € de l’any 2013 per formació, 
dinamització i projectes a 33.000 pel 2014. 
  
El nostre Grup Municipal considera absolutament prioritàries les inversions en Promoció 
Econòmica, Inserció Laboral i tot allò que serveixi per minimitzar el patiment de moltes 
persones  de la nostre vila a causa de la pèrdua del treball i alguns la casa, com a conseqüència 
del primer. Com va dir un directiu de la Diputació durant la inauguració del Calamarenys, la 
millor política social és una bona política de promoció econòmica. 
  
En altre ordre, l’any passat instàvem a dotar les partides per al manteniment preventiu dels 
edificis municipals. Fins a data d’avui, les partides existents només serveixen per reparar els 
elements que es fan malbé pel seu ús, però de tots és sabut que fer prevenció és més 
econòmic que actuar de manera reactiva. 
  
El Mercat Municipal és justament un dels equipaments més necessitat d’una programació 
sistematitzada per anar posant al dia elements com la canalització de l’aigua, instal·lació 
elèctrica, impermeabilització i manteniment de cobertes, finestrals, paviment .... 
  
En aquests dos anys de gestió s’ha millorat les cambres frigorífiques, posat un escalfador 
d’aigua, millorat alguns trams de canonades, reparats elements de la instal·lació elèctrica, 
substituïts els embornals antics de ferro per uns d’acer inoxidable roscats, però precisament 
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no hem pogut anar més enllà per manca de dotació pressupostaria per anar executant 
metòdicament les actuacions necessàries. 
 
En quant a l’edifici Xifré, actualment seu de moltes entitats de la vila, com Creu Roja, Fundació 
Aprenem, psicòleg municipal, Cau Sant Francesc, UBICA, Fedamar, etc.. a més del Club de la 
Feina i els Serveis de Promoció Econòmica i Ocupació, necessita precisament per això, una 
cura sistemàtica de la seva salut com a edifici. Remarco que en aquest pressupost es contempla 
una partida per adequar l’escomesa elèctrica a les necessitats reals, s’ha trigat massa, però per 
fi tira endavant. No obstant, insisteixo que s’ha de fer un manteniment periodificat a la coberta 
de l’edifici i canonades, per evitar les goteres greus que pateix durant les pluges intenses. 
  
Aquestes partides de manteniment preventiu periodificat tampoc no hi son al Pressupost 2014.  
  
Som molt conscients del minvant marge de maniobra conseqüència dels cops de timó per part 
del Govern de l’Estat, que dictamina arbitràriament que podem i què no podem fer amb el 
romanent que aquest Ajuntament ha estalviat. 
  
Amb aquesta arbitrarietat haurem de conviure mentre no assolim un Estat Sobirà que gestioni 
autònomament els seus recursos, però allò que estigui a les nostres mans, gestionem-ho amb 
eficàcia. El criteri de fer manteniment preventiu als edificis municipals és compartit pels Serveis 
Tècnics de la Casa, manca la voluntat política per encaixar-ho al Pressupost, quan més aviat ho 
fem, més aviat generarem estalvi  i millorarem els serveis als ciutadans. 
  
Votarem a favor dels Pressupostos 2014, atès l’aposta que suposa per reforçar l’economia 
productiva i els serveis a les persones en atur, màxima prioritat d’aquest GM, alhora que 
deixem constància d’un altre front en el que s’ha de millorar per tal d’esdevindre més eficient. 
  
La regidora Sra. Real manifesta literalment el que segueix: 
  
Resposta al grup municipal d’ ICV: 
A Serveis Socials no baixem les partides, justament fem el contrari, pujar-les. 
Els nostres tècnics de serveis socials són els que valoren les necessitats i aquest pressupost s' 
ha fet colze a colze amb ells s'ho creguin o no.  
Els hi torno a dir que cada dia i per desgràcia, des de serveis socials s' estan pagant rebuts de 
subministraments. Cada dia. 
Amb el tema de l'atenció domiciliaria no pateixin doncs no quedarà ni una sola persona que ho 
necessiti sense aquest servei. I ho torno a repetir, els nostres tècnics són els que han de 
decidir com gestionar els recursos. Nosaltres com a polítics els hem de procurar tots els 
medis i això és el que hem fet. 
  
Resposta al grup municipal de la CUP: 
Vostè ha parlat de que les places lliures que hi ha a la Residència Municipal les ocupem amb 
places socials.  
Sé que s' ha interessat pel tema i estic contenta de que algun regidor de l'oposició es preocupi 
per la Residència, li dic de veritat doncs no és habitual. 
Dit això li faig saber que ja existeixen les places socials a la residència.  
Aquestes venen directament conduïdes des dels nostres serveis socials bàsics. I des que estem 
al govern, n'hi ha hagut més d'una que s' ha valorat i on s'ha decidit l'ingrés al centre amb el vist 
i plau sempre en positiu per part de la regidora.  
  
Resposta al grup municipal d’ERC: 
Els treballadors de la Residència Municipal fan 40h des d'abans que jo fos regidora. No sé d'on 
ha tret aquesta modificació en els horaris dels treballadors.  



 
  
 
 
  

20

Veig que ERC va votar  en contra al 2012 a una modificació sense haver-se-la llegit. 
Ho vaig dir llavors i li torno a dir ara. No es va tocar ni un contracte i tampoc una hora a cap 
treballador de la Residència Municipal.  
El que es va fer Sra. Moreno és deixar de pagar hores de festiu com a hores extraordinàries, 
doncs és absolutament il·legal.  
Ara, les hores de festius es fan igual però es paguen com a festius. 
I no hi ha hores extres Sra. Moreno. 
Respecte al 2012 hem estalviat 35.000€ a la Residència Municipal.  
S'han fet inversions i obres necessàries a l'edifici que s' havien d'haver fet fa anys i és per això 
que l'estalvi final és de 24.000€. 
  
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el sentit 
del vot següent: 
Vots a favor: 3 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP i 1 vot Bloc Municipal  
Vots en contra: 1 ERC, 3 vots d’ICV i 1 vot CUP  
  
3.- Adjudicar la contractació de la prestació del servei de recollida selectiva de 
residus del municipi.-  
  
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona dóna compte de la següent proposta d’acord: 
  
Atès que per l’entitat Concesionaria Barcelonesa (CLD) va ser interposat recurs contra l’acord 
plenari de data 25 de setembre de 2013, pel qual es va procedir a l’adjudicació del contracte 
del servei de recollida selectiva de residus d’Arenys de Mar, davant l’Òrgan Administratiu de 
Recursos Contractuals de Catalunya. 
  
Atès que aquest òrgan, en data 28 de novembre de 2013 va dictar resolució núm 174/2013, en 
la qual estima el recurs interposat pel Sr. J.J.G.R en nom i representació de CONCESIONARIA 
BARCELONESA, contra l’acord d’adjudicació del contracte de servei de recollida selectiva de 
residus del municipi d’Arenys de Mar de data 25 de setembre de 2013 en el sentit exposat en 
els fonaments juridics. 
  
Atès que l’esmentada resolució, en el seu fonament jurídic, determina que s’ha de rebutjar 
l’oferta presentada per l’empresa L’ARCA DEL MARESME EMPRESA D’INSERCIÓ, SLL, per 
no ajustar-se al requerit als plecs. Per tant, s’han de retrotraure les actuacions fins al moment 
immediatament posterior a l’obertura del sobre 2. 
  
Vista l’Acta de la Mesa de contractació, en relació a les sessió celebrada en data 19 de 
desembre de 2013, donant compliment a la resolució 174/2013 citada procedint a la 
continuació del procediment de licitació i de la qual en resulta proposta d’adjudicació del 
contracte a favor del licitador que ha presentat la oferta més avantatjosa per l'ajuntament i que 
analitzada aquesta s’ajusta en la seva totalitat als plecs administratius. 
  
Vista la clàusula 24 del Plec de clàusules administratives particulars aprovades, així com l’article 
151.2 en el mateix sentit i la DA 2ª paràgraf 2, en relació a l’òrgan competent, del RDL 3/2011, 
de 14 de novembre pel qual s’aprova el Text refós de la Llei de Contractes del Sector Públic, 
es proposa al Ple l’adopció del següent ACORD: 
  
1.- Adjudicar la contractació, mitjançant procediment ordinari, de la prestació del servei de 
recollida selectiva de residus del municipi d’Arenys de Mar, a l’entitat RECOLTE, SERVICIOS Y 
MEDIO AMBIENTE, SAU, d’acord amb el plec de clàusules aprovades, i amb la seva oferta, pel 
preu de 686.879,70€, més la quantitat de 68.687,97€ en concepte de IVA (10 %). 
  



 
  
 
 
  

21

2.- Condicionar l’anterior adjudicació al fet que l’empresa adjudicatària aporti, en el termini 
màxim de deu dies hàbils a comptar des del següent a la recepció de la notificació de 
l’adjudicació, la documentació detallada en la clàusula 24 del plec administratiu, advertint-lo que 
en cas de no atendre el requeriment s’entendrà que ha retirat la seva oferta, i es procedirà a 
adjudicar al següent licitador. 
  
3.- Comunicar a l’adjudicatari que li serà notificada la data per la formalització del contracte un 
cop transcorreguts els terminis legals preceptius d’acord amb el que estableix la clàusula 25 del 
plec de clàusules administratives particulars reguladores de la licitació.  
  
4.- Disposar la despesa derivada d’aquesta contractació amb càrrec a l’aplicació pressupostària 
51 162 2270002 dels exercicis 2013 i següents durant la vigència del contracte, d’acord amb el 
que estableix l’article 174 del Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
  
5.- Notificar la present resolució a les empreses que han participat en el procediment de 
contractació i publicar l’adjudicació del contracte en el perfil del contractant de l’ajuntament 
d’Arenys de Mar. 
  
6.- Ordenar a la tresoreria municipal que procedeixi a la devolució de la fiança dipositada per 
l’empresa L’ARCA DEL MARESME, EMPRESA D’INSERCIÓ, SLL, en haver estat exclosa de la 
licitació per la resolució número 174/2013 dictada per l’Òrgan Administratiu de Recursos 
Contractuals de Catalunya  
  
La regidora Sra. Moreno en representació del grup municipal d’ERC manifesta literalment el 
que segueix: A la Comissió informativa del dia 23 de desembre vàrem estar parlant i debatent 
àmpliament aquest punt. La majoria dels regidors no teníem clar quina havia de ser la postura 
que havia de prendre l'Ajuntament. No hi havia informe per part de cap tècnic, el qual ens l'han 
fer arribat un quart d'hora abans de començar aquest Ple. Ja a la Comissió es va demanar que 
es retirés aquest punt de l'ordre del dia i s'incorporés al del proper Ple ordinari d'aquí a tres 
setmanes per poder donar-nos temps a tots a estudiar totes les possibilitats. A la Junta de 
portaveus d'aquesta tarda hem tornar a demanar que es passés aquest punt al proper Ple, al 
que el Govern no a estimat oportú. M'atreviria a dir que a la majoria dels regidors no ens 
agrada com han anat les coses amb la licitació del tema de recollida de residus. Hem perdut 
més d'un any amb dos recursos interposat per l'empresa CLD. S'han hagut de fer dos plecs 
amb la feina que això comporta i tot i així és un organisme supramunicipal qui ens obliga a 
adjudicar a l'empresa que va quedar en 4t lloc, és a dir la que els tècnics municipals van 
considera que havia de ser la penúltima. 
 
Només demanàvem portar aquesta adjudicació al Ple ordinari d'aquí a 3 setmanes, dins el 
termini per adjudicar. 
 
No podem entendre aquesta pressa. 
 
L'argument que ens dona el Govern és que si interposem Recurs contenciós-administratiu la 
Sentència no sortirà fins d'aquí 7 anys. El que segurament passarà igualment ja que l'empresa 
que ha guanyat el concurs per 2 vegades però a qui no se li adjudicarà, presentarà el recurs. 
 
L'Ajuntament no pot quedar-se inactiu sinó que ha de defensar els seus interessos, per això no 
entenem ni compartim la passivitat d'aquest govern, amb aquest i amb d'altres qüestions. 
 
Els demano na vegada més, ara que encara som a temps que retirin aquest punt i el presentin 
al Ple d'aquí tres setmanes. En cas contrari, evidentment ERC votarà en contra.  
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El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta literalment el 
que segueix: és absolutament imprescindible la prestació del servei de recollida d’escombraries 
i, a més, és una competència municipal d’exercici obligatori. Per tant, no podem deixar de 
garantir-lo.  
 
Dit això, la CUP en aquest punt volem denunciar que altre cop ens trobem lligats de peus i 
mans amb empreses privades que executen un servei públic i que, alhora, esdevenen 
sangoneres de l’administració. Això és: l’empresa CLD, actual adjudicatària del servei per 
pròrroga, per segona vegada ha impugnat, amb tot el dret, això sí, l’anterior plec de clàusules i 
concurs públic que es va fer per licitar el servei de recollida d’escombraries. A ningú se li 
escapa, però, que l’han impugnat perquè no l’han guanyat. I ha presentat el recurs a l’Òrgan 
Administratiu de Recursos Contractuals, que per segona vegada ha preferit no mullar-se que 
haver de desestimar un recurs. 
 
I arribats a aquest punt, des de la CUP pensem, tal com vam exposar a la comissió informativa 
prèvia al ple, pensem que caldria plantar cara a aquestes grans empreses; i plantar cara vol dir 
defensar jurídicament el poble d’Arenys. Això és: interposar un recurs contenciós 
administratiu contra la resolució, demanar una suspensió de l’execució d’aquesta resolució i 
adjudicar directament a l’Arca del Maresme, l’empresa que ha guanyat el concurs dues vegades 
seguides. Si no és així, el poble d’Arenys rebrà un servei amb la quarta empresa menys 
qualificada de la licitació. I tot fa pensar, que quan se li adjudiqui a aquesta quarta, la cinquena, 
CLD, tornarà a impugnar. Això és com anar tirant el dau; ja se sap que tard o d’hora acabarà 
sortint el 6. I quan li toqui a CLD, res fa pensar que ningú no interposi un recurs. 
 
Per tant, al final hi haurà una part de la vila d’Arenys que no tindrà un servei de recollida 
selectiva, per molt pèssim i de fireta que fos, i cada any anirem pagant a la incineradora i 
cobrarem menys del cànon anual de l’Agència Catalana del Residu. 
 
Per tot això, el sentit del vot de la CUP serà altra vegada en contra del model, de la licitació i 
perquè, com sistemàticament hem repetit, aquest problema, i molts d’altres colaterals que es 
desprenen de serveis externalitzats, ens l’estalviaríem si el servei fos municipalitzat. Realment, 
cal una bona planificació i disseny d’objectius i costos, però des de la CUP, seguint amb la línia 
d’evitar les externalitzacions, pensem que seria del tot rendible. Fent-ho el propi Ajuntament 
hi guanyaríem econòmicament així com generaríem llocs de feina que en el plec de clàusules 
no queda reflectit que hagin de ser pels arenyencs i les arenyenques. O, una altra opció que 
també contemplem, ateses les imposicions de govern espanyol a cop de decret, doncs és el fet 
de facilitar la constitució d’una cooperativa de treballadors locals per fer el servei. 
   
La regidora Sra. Roig en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment el que 
segueix: El grup municipal d'ICV votarà en contra de la proposta d'acord que avui s'ens 
presenta a Ple. Val a dir, que a la reunió de la Mesa de Contractació celebrada el proppassat 19 
de desembre, jo mateixa com a representant dels grups a l'oposició, ja vaig demanar que 
constés en acta que no estàvem d'acord a l'opció de seguir obrint les pliques tal i com es va 
acordar, seguint el mandat de l'OARCC d'excloure del Procés a l'Arca del Maresme.  
 
Vam fer-hi constar també que defensàvem amb independència de la nova adjudicació, de tirar 
endavant el Contenciós Administratiu i que no compartíem la proposta que s'ens feia enteníem 
de manera poc documentada, ni de la nova licitació.  
 Uns dies després, el grup municipal d'ICV va demanar també a la Comissió Informativa 
celebrada el passat 23 de desembre, que es deixés sobre la taula la decisió final, fins que 
s'avalués amb un dictamen per escrit per part dels Serveis Jurídics de la casa, la idoneïtat de 
tirar endavant un recurs Contenciós Administratiu, o d'adjudicar la prestació del servei seguint 
l'ordre de les pliques.  
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Crèiem que era una decisió que no podia ser fruit de la improvisació i que calia avaluar-ne més 
tots els escenaris possibles i les seves conseqüències. Enteníem que la majoria dels 
representants polítics dels grups municipals assistents (de govern i oposició) així ho varem 
evidenciar.  
Val a dir que dictamen escrit, que vam sol·licitar a la Comissió Informativa, ens acaba de ser 
lliurat 15 minuts abans de començar aquest Ple, tot i que està signat per la TAG d'aquest 
Ajuntament en data 27 de desembre. Entenem però que tampoc aquest document resolt totes 
les circumstàncies que s'hi van plantejar.  
Vam dir també com ho hem dit al llarg de tot el procés, que calia parlar amb l'OARCC, o fins i 
tot encara millor d'haver fet les consultes prèvies que calguessin a la Junta Consultiva de 
Contractació Pública de la Generalitat de Catalunya.  
Nosaltres crèiem que calia defensar a capa i espasa que si s'havien fet les coses ben fetes, calia 
avaluar seriosament la presentació d'un recurs Contenciós Administratiu.  
Els escenaris que es presenten hores d'ara, son encara si cal més inversemblants, i complicats, 
perquè l'Arca del Maresme també pot interposar un nou recurs contra la decisió de l'OARCC 
i demanar l'execució de la suspensió de l'execució de la resolució.  
També les empreses Innovia Coptaliai la UTE Ascan Geaser que van quedar en el número 2 i 3 
respectivament de les ofertes presentades, i que han quedat descartades amb l'adjudicació que 
s'ha fet a la empresa 4 Recolte Servicios y Medioambiente SAU. podem presentar al·legacions, 
i la mateixa empresa número 5 CLD, que és la que va presentar la demanda, pot seguir 
presentant demandes a l'OARCC contra aquesta decisió i això pot convertir-se en el conte de 
mai acabar.  
Per tots aquests motius esmentats, i tal i com hem avançat, votarem en contra de l'acord, 
insistint que pensem que calia haver-ne valorat molt més totes els escenaris possibles.  
  
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona manifesta literalment el que segueix: En referència al que han 
comentat els grups a la oposició voldria fer els següents comentaris. 
 
El informe no és preceptiu però seguint els criteris de transparència i de rigor a l’hora de 
prendre les decisions ja els hem fet a ma  de tots els grups abans del ple. 
De fet el govern a l’hora de prendre la decisió en relació aquest tema ho ha fet tenint  en 
consideració les recomanacions dels serveis jurídics,econòmics i tècnics de la casa amb els que 
tenim plena confiança i han fet un seguiment exhaustiu del tema. 
Desprès de diverses reunions amb els serveis de la casa , vaig demanar que em responguessin a 
dues preguntes, que son la base per prendre la millor decisió pels interessos de l’Ajuntament. 
1.- Per què no és convenient anar al contenciós administratiu? 
No anem al contenciós perquè la resolució de l'Òrgan Administratiu de Recursos Contractuals 
de Catalunya (OARC) ha de complir-se per part de l'Ajuntament d'acord amb els seus termes. 
La resolució fixa l'obligació de convocar la Mesa, excloure l'oferta de l'empresa? L'Arca del 
maresme i analitzar la resta d'ofertes per seguir el procediment. 
L'Ajuntament en cap cas pot dur a terme una acció diferent. Tanmateix l'Ajuntament pot 
sol·licitar, en el supòsit de formular recurs contenciós administratiu, la suspensió de 
l'executivitat de la resolució administrativa de l'OARC. En el supòsit que el Tribunal Superior 
de Justícia de Catalunya, (TSJC) acordés la suspensió de l'execució de la resolució, 
l'Ajuntament deixaria en suspens el procediment de licitació, a l'espera de la sentència del 
TSJC. 
La sentència de manera aproximada, podria recaure en un temps de 3 o 4 anys.  
 
2.- Ha perdut l’Ajuntament la competència ens els processos d’adjudicació dels contractes 
harmonitzats? 
La directiva 2007 del Parlament europeu va modificar diferents directives, establint 
l'obligatorietat als estats membres a l'objecte de millorar el procediment en matèria 
d'adjudicació dels contractes públics. Amb aquest objectiu, fixava que els diferents membres de 
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la UE havien de crear un òrgan independent per conèixer dels recursos en matèria de 
contractació. 
El govern de l'Estat acordà modificar la Llei de contractes del sector públic i incorporar un nou 
capítol fixant un règim especial de revisió de decisions en matèria de contractació. Així mateix, 
determina que les comunitats autònomes havien de regular-ne la seva organització i 
funcionament. 
La Generalitat de Catalunya, en la DA 4 de la Llei 7/2011 va aprovar la creació de l'OARC i, 
per Decret 221/2013, de 3 de setembre, en regula el tribunal i s'aprova la seva organització i el 
seu funcionament. Aquest Decret, en el seu article 27 determina que les resolucions que posen 
fi al procediment del recurs especial de contractació,han de ser executades per l'òrgan de 
contractació d'acord amb els seus termes. 
 
És a dir, els contractes harmonitzats que són objecte del recurs especial de contractació, en el 
supòsit que es formuli recurs, acaba decidint sobre la seva execució l'ORAC.  
 
Ens trobem doncs a partir d’ara davant una situació semblant a la que es produeix amb 
l’aprovació de temes urbanístics que qui aprova finalment les propostes de l’ajuntament es la 
comissió territorial d’urbanisme  
  
Per tant l’Ajuntament proposa i si hi ha recursos a n'aquesta proposta l’OARC decideix i 
l'Ajuntament a d'acatar el que resol. 
  
Finalment recordar a tothom: 
Que l’OARC es crea en complimentar una directiva europea per garantir la transparència, la 
igualtat d’oportunitats  en determinades contractacions publiques.  
Això és el que volem tots els polítics no ?  
No serè jo qui vagi en contra de unes mesures europees que busquen la transparència en la 
gestió econòmica de les administracions i en els polítics que les gestionen  
No serà ni jo ni aquest govern que prenguin decisions que retardin 4 o 5 anys la implantació de 
la selectiva   
I no serà tampoc aquest govern que pugui posar en risc de responsabilitats econòmiques en un 
futur, a aquest ajuntament  
I com que els responsables d’analitzar i prendre decisions som el govern , i com que els 
responsables de la gestió mediambiental i econòmica i de garantia de la transparència pública 
som el govern, hem decidit fer allò que l’OARC ens diu que inexcusablement hem de fer . 
  
I a més ho fem de la manera més immediata possible tot recordant a l’oposició que el que avui 
portem a ple es fer una nova adjudicació i no pas si posem o no un contenciós a l’OARC  
  
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el sentit 
del vot següent: 
Vots a favor: 3 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP i 1 vot Bloc Municipal  
Vots en contra: 1 ERC, 3 vots d’ICV i 1 vot CUP  
  
4.- Prorrogar el contracte amb la Societat Coral l’Esperança pel servei de teatre, 
música i dansa.-  
  
El tinent d’alcalde Sr. Vinyes dóna compte de la següent proposta d’acord: 
  
Atès que en data 31 de desembre de 2013 finalitza el contracte subscrit amb la SOCIETAT 
CORAL L’ESPERANÇA per la prestació del servei públic municipal de teatre, música i dansa 
mitjançant concert. 
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Vista la clàusula III del plec de clàusules administratives particulars reguladores del procediment 
de licitació, les quals formen part del contracte signat, i que estableix una duració inicial del 
contracte  per cinc anys, termini que és susceptible de pròrroga fins a una durada màxima total 
de 25 anys. 
  
Vista l’informe justificatiu de la conveniència de prorrogar el servei i que la proposta de 
pròrroga compta amb la conformitat de l’entitat i de la regidora del servei de cultura, es 
proposa al ple l’adopció dels següents 
  
ACORDS: 
  
1. Aprovar una tercera pròrroga al contracte subscrit entre aquest Ajuntament i la SOCIETAT 
CORAL L’ESPERANÇA, per la gestió del servei públic de teatre, música i dansa, amb les 
condicions vigents i prorrogant l’aportació municipal, actualment per import de 98.906,66€ 
anuals. 
  
2. Aquesta pròrroga tindrà una durada de UN ANY, a partir  del 1 de gener de 2014 i 
finalitzarà el 31 de desembre de 2014.  
   
La regidora Sra. Moreno en representació del grup municipal d’ERC manifesta literalment el 
que segueix:ERC votarà a favor d'aquesta pròrroga. El passat dia 26 de novembre la Societat 
coral l'Esperança es va reunir amb tots els Grups Municipals i en van demanar que 
immediatament es redacti un nou Conveni del que finalitzava l'any 2016 per tal que s'aju8stdi a 
la realitat de les obres d'ampliació que s'han d'executar l'any vinent. Des d'ERC poc podem fer 
al respecte ja que no som al Govern, però ens posem a disposició d'aquest i de la Societat 
Coral l'Esperança per poder avançar en la redacció d'aquest conveni. Així mateix aprofitem 
l'avinentesa per agrair-los tota la feina que realitzen desinteressadament el que fa que els 
arenyencs puguem gaudir d'un teatre de qualitat durant tot l'any. 
  
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta literalment el 
que segueix: en la primera pròrroga del contracta, ara fa dos any, la CUP vam dir que 
pensàvem que la prorrogació del contracte beneficiava l’Ajuntament i l’entitat. Ara bé, també 
vam exposar que era una solució a curt termini. Que caldria estar emetents a les conclusions 
de l’estudi tècnic que s’especificava al punt dos dels acords. I aquest estudi resta pendent. I ara 
ja no tenim tant clar que la prorrogació beneficiï l’entitat. Allò que beneficiaria l’entitat és que 
es recuperés el plec de clàusules ja redactat, de fa temps, per fer-ne una licitació, i que 
s’actualitzés si així ho requerís. La voluntat, de tots els partits del consistori, va quedar palesa 
en la reunió que vam tenir amb els membres de l’entitat. Ara cal que qui té la possibilitat de 
fer-ho, qui governa, ho faci. I també cal que resolgui el problema que hi ha amb la subvenció 
que rep l’entitat que no té actualitzat l’IPC que amb la càrrega del 21% d’IVA encara la fa molt 
més desmillorada. 
  
De ben segur que el desig de la Societat Coral l’Esperança és que l’espai serveixi per 
dinamitzar la vida cultural de la vila, tant si ho gestiona l’Ajuntament com si ho fa la pròpia 
entitat. Aprofitem per recordar que l’Ajuntament n’és el propietari per cessió per 15 anys amb 
dues condicions ben clares: la reforma, que ja es va fer, i l’ampliació per la banda de can Vives. 
Ara cal fer l’execució per així tenir un teatre preparat per ser referent també de fora vila i amb 
probabilitats de ser molt més rendible. 
  
També pensem que cal fer un reconeixement a la gent que s’esforça per fer una programació 
de qualitat així com la pròpia Societat Coral l’Esperança per la seva tasca, esforç i voluntat vers 
la dinamització cultural de l’espai, tant quan ho van gestionar en propietat com en cessió. 
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I finalment, atès que durant l’any 2014 esperem que es faci un estudi de viabilitat per instal·lar 
el servei pel propi Ajuntament, seria interessant que quan aquest estudi estigui fet es consulti al 
futur, esperem que no molt llunyà, Consell de cultura municipal. 
  
El sentit del nostre vot en aquest punt serà favorable. 
 
El regidor Sr. López en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment el que 
segueix: Avancem que el grup municipal d’ICV votarà a favor de la pròrroga de la gestió del 
servei de teatre, música i dansa per part de la Societat Coral l’Esperança. 
  
I ho fem, en primer lloc reconeixent l’esforç que fa aquesta entitat per tal de mantenir una 
programació cultural de qualitat en els temps que corren, i evidentment per no deixar en fals 
el servei. 
La Societat Cultural l’Esperança ha de gestionar el mateix pressupost amb molts factors en 
contra, com és ara la pujada de l’IVA en la cultura que ha passat del 8 al 21%, el que representa 
un augment del 162%. 
La Societat Cultural l’Esperança, creiem que amb encert, va decidir no tocar preus de les 
entrades dels espectacles del Teatre Principal, la qual cosa vol dir que hores d’ara també estan 
assumint directament com a entitat la temerària pujada. 
Altres motius per a la preocupació: la Societat Cultural l’Esperança, que en tinguem 
coneixement, tampoc ha rebut la compensació per l’augment de l’IPC de la subvenció que 
reben, en els darrers tres anys. Bé, ara cal comentar que el Departament d’Intervenció 
d’aquest Ajuntament ha demanat una auditoria externa per veure si se’n pot fer l’oportuna 
actualització. 
I per acabar-ho d’adobar, institucions com la Diputació de Barcelona, a través de la seva 
Oficina de Difusió Artística subvencionen directament als Teatres Municipals pels seus 
espectacles, ara ja no ho fan d’aquesta manera, i amb retallades incloses, han passat a fer les 
aportacions directament als Ajuntaments. 
Això sí, celebrem que com hem sabut per la gent del Teatre, durant el proper any 2014 
novament arribarà la subvenció de la Oficina de Difusió Artística de la Diputació de Barcelona, 
cosa que esperem ajudi a alleugerir la situació. 
També volem aprofitar per agrair a la Societat Coral l’Esperança que hagi comptat amb 
nosaltres per tractar un tema tan cabdal pel proper any com són les obres d’ampliació del 
teatre, i ens oferim per seguir treballant en aquesta línea de col·laboració. 
Per tot l’anteriorment dit i esperant que aquest 2014 sigui un gran any de programació cultural 
i d’esdeveniments importants, amb les obres previstes, nosaltres com hem dit votarem 
favorablement a aquest punt. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per unanimitat. 
  
Declaració Institucional.- 
 
Després de finalitzar els punts de l'ordre del dia de la sessió plenària, l'alcalde amb el suports 
dels grups polítics de CiU, Bloc Municipal, ERC, ICV i la CUP, dóna lectura a la següent 
declaració Institucional: 
 
Davant l’anunci de la convocatòria d’una consulta per tal de decidir si la nació catalana vol 
esdevenir un Estat independent, aquest Ple, integrat per representants electes per la ciutadania 
d'Arenys de Mar, vol manifestar: 
 
1. La seva satisfacció per l’acord entre la majoria de les forces polítiques al Parlament, que farà 
possible la celebració d’una consulta on el poble de Catalunya decidirà, de manera lliure i 
democràtica, el seu futur col·lectiu. 
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2. El seu compromís amb la Generalitat i el Parlament de Catalunya, representants legítims del 
poble català, per tal que aquesta consulta sigui una realitat. 
 
3. La seva crida a la ciutadania a que participi de manera activa, pacífica i en llibertat en aquest 
acte democràtic, decidint el seu destí. 
 
El Sr. Almansa com a representant del grup municipal del PP manifesta que no pot compartir 
aquesta declaració i que el seu grup polític no n'està d'acord. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
  
 Vist i plau                                                                    La secretària  
L’alcalde  
  
  
  
  
Estanislau Fors Garcia                                                 Catalina Victory Molné 
  
  
  
 
 


